
 

Adres: Krakowskie Przedmieście 26/28, 00-927 Warszawa 
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e‑mail: radauczelni@uw.edu.pl  

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA RADY UCZELNI 

24 LISTOPADA 2022 r. 

Wideokonferencja 

 

 

 

Uczestnicy: 

Rada Uczelni: 

Prof. Mirosław Ząbek (Przewodniczący) 

Prof. Janusz M. Bujnicki 

Prof. Pearl Dykstra 

Prof. Marek Karliner 

Katarzyna Zajdel-Kurowska 

Kamil Bonas 

 

Nieobecni  

Prof. Poul Holm 

 

Uniwersytet Warszawski: 

Robert Grey (p.o. Kanclerza Uniwersytetu Warszawskiego) 

Tomasz Kamiński (Koordynator Rady Uczelni) 

Bartosz Jurczak (Uniwersytet Warszawski) 

Marcin Możdżonek (tłumacz) 

Przewodniczący Rady Uczelni otworzył posiedzenie, powitał wszystkich Uczestników oraz 

poinformował, iż swoją nieobecność zgłosił Pan Prof. Poul Holm 

 

Przewodniczący Rady Uczelni stwierdził, ze posiedzenie zostało zwołanie w trybie wynikającym z 

Regulaminu Rady Uczelni, wszyscy członkowie zostali prawidłowo powiadomieni o terminie 

posiedzenia oraz porządku obrad, w posiedzeniu bierze udział więcej niż połowa statutowej liczby 

członków Rady Uczelni, zatem Rada może prowadzić obrady i podejmować skuteczne decyzje.             

 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku obrad  

3. Sprawy techniczne i organizacyjne 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

5. Spotkanie z Zespołem Rektorskim oraz Zespołem Kanclerskim 

6. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – dyskusja  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości ograniczonym 

prawem rzeczowym w ramach realizacji inwestycji pn :”Budowa domu studenckiego na 

Kampusie Służewiec”  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu 

na zabudowanej nieruchomości gruntowej w Warszawie nr ew. 18/20 obr. 2-02-09  

9. Wolne Wnioski  

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę Uczelni jednogłośnie. 

 

Ad 3. Sprawy techniczne i organizacyjne  

 

Przewodniczący Rady Uczelni poinformował, że przebieg posiedzenia jest nagrywany.  

 

Członkowie Rady Uczelni po dyskusji postanowili że:  

− posiedzenia Rady Uczelni będą odbywały się w trybie mieszanym – posiedzenia stacjonarne oraz 

posiedzenia zdalne będą organizowane stosownie do potrzeb oraz możliwości organizacyjnych;  

− przedmiotem każdego posiedzenia Rady Uczelni będzie informacja Zastępcy Kanclerza ds. 

Ekonomicznych nt. wykonania planu finansowego oraz nt. bieżącej sytuacji jednostek 

organizacyjnych; 

− w porządku każdego posiedzenia Rady Uczelnie będzie umieszczany punkt p.n. „sprawy bieżące” 

na który będzie przewidziany czas ok 1 godziny na dyskusję;  

 

Ad 4. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Uczelni.  

 

Protokół posiedzenia Rady Uczelni z dnia 14 czerwca 2022 r. kontynuowanego w dniach 21 i 27 czerwca 

2022 r. wraz z zaproponowanymi poprawkami, został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 5. Spotkanie z Zespołem Rektorskim i Zespołem Kanclerskim. 

 

W tej części posiedzenia uczestniczyli członkowie Zespołu Rektorskiego  

prof. Alojzy Z. Nowak (Rektor UW) 

prof. Sambor Grucza (Prorektor UW ds. współpracy i spraw pracowniczych)  

prof. Ewa Krogulec (Prorektor UW ds. rozwoju) 

prof. Zygmunt Lalak (Prorektor UW ds. badań) 

prof. Sławomir Żółtek (Prorektor UW ds. studentów i jakości kształcenia) 

dr Artur Chełstowski (Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych)  

Ewa Mikłaszewicz (Kwestor) 

 

Przewodniczący przywitał zaproszonych gości i zwrócił się do Rektora Alojzego Z. Nowaka z prośba 

o zabranie głosu. 
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JM Rektor Prof. dr hab. Alojzy Z. Nowak poruszył następujące kwestie:  

• postępy w realizacji wieloletnich programów inwestycyjnych;  

• obecną sytuację makroekonomiczną oraz wpływ inflacji, kursów walut oraz zmian wzrost cen 
energii i węglowodorów na sytuację Uniwersytetu;  

• pojawiające się problemy wewnętrzne oraz konieczność pozyskiwania źródeł finansowania dla 

nowych przedsięwzięć  

• kolejne etapy dotyczące tworzenia Wydziału Medycznego; 

• program tzw. Inteligentny Zielony Uniwersytet;  
 

Katarzyna Zajdel-Kurowska prosiła o wyjaśnienie wpływu zmian cen energii na funkcjonowanie Uczelni 

oraz możliwości wykorzystania odnawialnych źródeł energii.  

 

dr Artur Chełstowski - Zastępca Kanclerza ds. ekonomicznych szczegółowo omówił zmiany budżetowe 

wynikające ze wzrostu cen energii oraz potencjalne możliwości pozyskania finansowania inwestycji 

zmierzających do wykorzystywania odnawialnych źródeł energii.  

 

Prof. Zygmunt Lalak - Prorektor UW ds. badań – poinformował członków Rady Uczelni, że Ministerstwo 

Edukacji i Nauki ogłosiło wyniki ewaluacji działalności naukowej za lata 2017-2021. Ocenie poddano 24 

dyscypliny naukowe prowadzone na Uniwersytecie Warszawskim, 8 z nich uzyskało najwyższą 

kategorię A+. Dyscypliny oceniano w trzech kategoriach: pod kątem poziomu naukowego, efektów 

finansowych badań naukowych i prac rozwojowych oraz wpływu działalności naukowej na 

funkcjonowanie społeczeństwa i gospodarki. Każda dyscyplina mogła otrzymać jedną z pięciu kategorii 

naukowych: A+, A, B+, B lub C. Od wyników ewaluacji zależy m.in. możliwość ubiegania się o status 

uczelni badawczej, wysokość finansowania dla uczelni i zakres jej autonomii w prowadzeniu 

kształcenia, a także uprawnienia do nadawania stopni doktora i doktora habilitowanego. 

 

Ad 6. Projekt Strategii Uniwersytetu Warszawskiego – dyskusja 

 

Prof. Ewa Krogulec - Prorektor UW ds. rozwoju przedstawiła przyjęte założenia opracowywania 

strategii UW: 

− okres obowiązywania; lata 2022-2031;  

− Partycypacyjny model opracowania dokumentu (jednostki, warsztaty ze społecznością UW, 

wywiady indywidualne/konsultacje eksperckie); 

− Wykorzystanie potencjału instytucjonalnego i zasobów strategicznych, które już są w posiadaniu 

Uniwersytetu np. duże programy rozwojowe takie jak: IDUB, ZIP, Wieloletni Plan Rozwoju, 4EU+, 

a także strategii przyjętych przez Wydziały i inne jednostki 

− Sformułowanie celów i działań, które nie tylko pozwolą utrzymać wysoką pozycję UW w dziedzinie 

edukacji i badań naukowych w naszym kraju, ale także wskażą nowe możliwości rozwoju w 

perspektywie globalnej;  

− Strategia powinna wzmacniać synergię pomiędzy poszczególnymi rolami Uniwersytetu; 
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− Strategia powinna zawierać mierzalne cele, aby zapewnić możliwość jej monitorowania na etapie 

wdrażania 

− wersja Strategii UW zawierająca cele strategiczne i operacyjne będzie upubliczniona, natomiast 

wersja rozszerzona później o plan wykonawczy (działania, zasoby, właściciele procesów) będzie 

dedykowana tylko dla organizacji (dystrybuowana wewnętrznie).  

 

Następnie Pani Prorektor Ewa Krogulec przedstawiła dotychczasowy przebieg procesu powstawania 

Strategii:  

− łącznie ponad 50 propozycji zapisów do Strategii otrzymanych od Wydziałów i innych jednostek 

organizacyjnych, a także od Zespołu Rektorskiego; 

− odbyto 4 warsztaty z różnymi grupami interesariuszy wewnętrznych UW w okresie kwiecień-

czerwiec 2022 (łącznie 88 uczestników) 

− przeprowadzono kilka indywidualnych wywiadów pogłębionych z interesariuszami zewnętrznymi; 

− przeprowadzono konsultacje z Radą Uczelni  

− zorganizowano dyskusję o celach strategicznych i operacyjnych na posiedzeniu Senatu UW 

(20.09.22) 

 

Reasumują dotychczasowe działania Prorektor Krogulec stwierdziła, że  z analizy zebranego materiału 

wynika, że dla społeczności Uczelni kontekst pisania Strategii obejmuje zmiany i wyzwania 

cywilizacyjne, które przenikają wszystkie misje Uczelni. Należą do nich np. zmiany klimatyczne, skutki 

ostatnich przemian geopolitycznych, wyzwania związane z pandemią Covid, kryzysy polityczne oraz 

oczekiwanie odnoszące się do roli Uniwersytetu w utrzymaniu zrównoważonego rozwoju i wypełnianiu 

społecznej odpowiedzialności Uczelni.  

 

Następnie Rada Uczelni przeprowadziła dyskusję nad przedłożonymi informacjami, zadając pytania 

dodatkowe oraz zgłaszając uwagi do projektu Strategii. Na zakończenie ustalono że uwagi, zastrzeżenia 

oraz koncepcje dotyczące zapisów w Strategii Uniwersytetu członkowie Rady Uczelni będą zgłaszać 

mailem bezpośrednio do  Prorektor UW ds. rozwoju.  

 

Prof. Mirosław Ząbek podziękował zaproszonym gościom i zamknął tę część posiedzenia.  

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości ograniczonym 

prawem rzeczowym w ramach realizacji inwestycji pn :”Budowa domu studenckiego na Kampusie 

Służewiec” 

 

Wniosek w przedmiotowej sprawie, w związku z chorobą Pani Ewy Gołębiowskiej – Dyrektor ds. 

Programu Wieloletniego, przedstawił Pan Paweł Jastrzębski – Kierownik Biura Innowacji w Przestrzeni 

Akademickiej.  

 

Członkowie Rady Uczelni nie zgłosili uwag do przedmiotowego wniosku. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu 

na zabudowanej nieruchomości gruntowej w Warszawie nr ew. 18/20 obr. 2-02-09. 

 

Wniosek w przedmiotowej sprawie przedstawił Pan Andrzej Alinkiewicz – p.o. Kanclerza ds. 

Nieruchomości. Odbyła się krótka sesja pytań i odpowiedzi, po której nastąpiło krótkie podsumowanie, 

a Przewodniczący Rady Uczelni zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Ad 9. Wolne wnioski. 

 

Członkowie Rady Uczelni postanowili, że najbliższe posiedzenie Rady Uczelni dedykowane informacji 

Zastępcy Kanclerza ds. Ekonomicznych nt. wykonania planu finansowego oraz nt. bieżącej sytuacji 

jednostek organizacyjnych odbędzie się w dniu 16 grudnia 2022 r.  

 

Członkowie Rady Uczelni poprosili ponadto o przekazanie na ich adresy mailowe harmonogramu 

posiedzeń Senatu Uczelni w 2023 r. oraz aktualnych dokumentów nt. wykonania planu finansowego 

na rok 2022r.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Uczelni zamknął posiedzenie.  

 

      Przewodniczący 

Rady Uczelni Uniwersytetu Warszawskiego 

 

 

prof. dr hab. n. med. Mirosław Ząbek 


